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Érkezett: 2010 JÚN 2 2 .

Dr. Schmitt Pá l
az Országgyűlés elnöke

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

A Házszabály 91 .§-a alapján kérdést kívánunk feltenni

Dr. Réthelyi Miklós
nemzeti erőforrás miniszter úrnak

„Egyeztetett-e a munkavállalói érdekképviseletekkel az állami vagyongazdálkodá s
területén bevezetni tervezett 15 %-os bértömeg-csökkentés részleteiről?”

címmel.

Kérdésünkre írásbeli választ kérünk a Miniszter Úrtól, azért tőle, mert e tárgykörben a

Kormány tagjai közül ő az illetékes .

Tisztelt Miniszter Úr !

Dr. Orbán Viktor miniszterelnök úr 2010 . június 8-án az Országgyűlésben napirend

előtti felszólalásban ismertette a kormány 29 pontból álló els ő gazdasági akciótervét .

Ezen akciótervben 20 . pontként, a kormányzati pazarlás megszüntetése érdekében a z

alábbi intézkedést nevesítette :

„20-as intézkedés: az állami vagyonkezelés területén áttérünk a bértömeg-

gazdálkodásra, és elrendelem a bértömeg csökkentés legalább 15 %-os mértékét . Ez

azt jelenti, hogy 48,2 milliárd forintot takarítunk meg. Ez azt is magába foglalja,

hogy az állami vállalatoknál jelenleg 100 igazgatóság működik, ezeknek a számát

10-re csökkentjük. Ez azt jelenti, hogy az el őző politikai rendszerbeli 319 főrő l

mintegy 60 főre, tehát 260 igazgatósági hellyel csökkentjük a létszámot, ill . ennyi

helyet szüntetünk meg . A Felügyelő bizottságoknál hasonló átalakításokra kerül sor,

a törvényi előírások minimális betartására szorítjuk magunkat, ami azt jelenti, hog y

a mai 636 helyből 450 marad, vagyis mintegy 180 fő felügyelő bizottsági ta g

munkájától fogunk eltekinteni a következő időszakban . ”

Az intézkedés bejelentése feltehetően nem történt volna meg, ha azt nem előzi meg

alapos szakmai döntés-el őkészítésen alapuló kormányzati döntés . Az intézkedés

Írásbeli kérdés



bejelentése — a kormány által várt költségvetési megtakarításon, illetve az állam i

tulajdonú gazdasági társaságok tisztségvisel ői létszámának csökkentésén túl -

ugyanakkor további konkrétumokat nem tartalmazott . Az azonban látszik, hogy

önmagában az állami vagyongazdálkodás területén a tisztségvisel ők számának

csökkentése nem elegendő a kormány által várt 48,2 milliárd forintos megtakarítá s

eléréséhez.

Az intézkedésnek a költségvetési egyensúlyi hatására, valamint a magyar gazdaság

versenyképességére gyakorolt hatására tekintettel szükségesnek tartjuk az intézkedésse l

kapcsolatos részletes információk megismerését .

Mindezek alapján a Magyar Köztársaság Alkotmányáról szóló 1949 . évi XX. törvény

27. §-ában biztosított jogunkkal élve a Magyar Köztársaság Országgy űlésének

Házszabályáról szóló 46/1994 . (IX. 30.) OGY határozat 91 . §-a alapján az alábbi

kérdéseket intézzük Önhöz :

1. Egyeztetett-e a munkavállalói érdekképviseletekkel az állam i

vagyongazdálkodás területén bevezetni tervezett 15 %-os bértömeg-csökkenté s

részleteiről?

2. Az állami vagyonkezelés területén megvalósítandó 15 %-os bértöme g

csökkentést hogyan tervezi végrehajtani a kormány?

3. A 15 %-os bértömeg csökkentés az állami vagyonkezelés területének mel y

részterületét fogja érinteni legnagyobb mértékben?

4. Milyen ütemezéssel kívánja megvalósítani a kormány ezt az intézkedést ?

5. Várható-e, hogy ugyanazért a munkáért kevesebb fizetést kapnak az állam i

vagyongazdálkodás területén dolgozó emberek ?

6. Várható-e a kormány szerint, hogy jelent ős számú elbocsátásra kerül sor az

állami vagyonkezelés területén? Ha igen, ez hogyan illeszkedik a kormány 1

millió új munkahely megteremtésére irányuló célkitűzéséhez, hogyan

befolyásolhatja annak megvalósítását?

Tisztelettel várjuk válaszát !

Budapest, 2010 . június 22 .
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